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اخبار

گزارش

3 بازار سرمایه و بانک

یک نماینده مجلس مطرح کرد 
 استقلال بانک مرکزی در طرح اصلاح قانون جدید

 افزایش می یابد
یک نماینده مجلس گفت: استقلال بانک مرکزی با تغییر شیوه تعیین هیئت 
عامل در طرح اصلاح قانون بانک مرکزی افزایش خواهد یافت.به گزارش 
اقتصادسرآمد، محمد صفایی دلوئی، نماینده مردم گناباد و عضو کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی درباره طرح اصلاح قانون بانک مرکزی 
به ایبنا  گفت: مهم ترین بحث طرح اصلاح قانون بانک مرکزی این است که 
یک هیئت عامل یا مدیره ای با کارکرد انتخاب رئیس کل برای بانک مرکزی 
تعیین شــود. اعضای این هیئت مدیره متخصصانی خواهند بود که احتمالا 
و الزاما فاقد جایگاه حقوقی هستند زیرا به این شکل راحت تر نظر خود را 
هم برای انتخاب رئیس کل مطرح می کنند و هم بر سیاست های کلی بانک 
مرکزی نظارت تخصصی فارغ از فشارهای دولت یا سایر دستگاه ها خواهند 
داشــت که این بخش از مهم ترین شــاخصه های طرح جدید خواهد بود. 
وی در رابطه با اســتقلال بانک مرکزی نیز بیان کرد: بانک مرکزی درقانون 
اساسی کشور زیرمجموعه دولت به حساب می آید، بنابراین نمی تواند مانند 
سایر بانک های مرکزی دنیا که از استقلال رای بهره می برند، عمل کند، اما 
همانطور که اشاره کردم اســتقلال بانک مرکزی تا این اندازه که یک هیئت 
مدیره حقیقی دارد و دارای متخصصانی است که شاخصه های آن ها مورد 
اشاره قرار گرفته، حفظ شده است.نماینده مردم گناباد در این رابطه یادآور 
شد: براساس همین شاخصه ها می توان چنین نتیجه گرفت که بانک مرکزی 
نسبت به گذشته استقلال بیشــتری پیدا خواهد کرد که هیچ مغایرتی هم با 
قانون اساسی ندارد و به نظر نمی رسد که با مخالفت شورای نگهبان روبرو 
شود. این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی درباره زمان 
عملیاتی شدن طرح اصلاح قانون بانک مرکزی تصریح کرد: طرح اصلاح 
قانون بانک مرکزی هنوز وارد صحن علنی مجلس نشده، امیدوار هستم که 
در سال جاری طرح مالیات برعایدی ســرمایه و بانک مرکزی به تصویب 
نهایی مجلس برسد و شــکل قانونی به خود گیرد تا از سال آینده با قانون 

جدید مدیریت آن را شاهد باشیم.

دلیل افزایش قیمت اوراق مسکن سفته بازی بود
عضو هیئت مدیره بانک مسکن با اعلام این که دلیل افزایش قیمت اوراق تسه 
تقاضای ســفته بازی بود از احتمال تمدید زمان پرداخت وام خرید مسکن 
بدون اوراق خبر داد.به گزارش اقتصادســرآمد، محمدحسن علمداری  با 
بیان اینکه ماه گذشته قیمت اوراق حق تقدم مسکن مقداری افزایش یافت 
به تسنیم گفت: دلیل آن درخواست مؤثر از سوی متقاضیان استفاده از نوع 
وام نبود.وی با بیان این که افزایش قیمت به دلیل ســفته بازی بود، ادامه داد: 
با توجه به برنامه های بانک مســکن برای خانه دار شــدن مردم، تصمیم بر 
این شــد برای جلوگیری از زیان متقاضیان، 50 درصد از وام خرید مسکن 
بدون خرید اورق و سپرده گذاری پرداخت شود.وی تأکید کرد: این مسئله 
قطعاً باعث کاهش تقاضا و در نتیجه کاهش قیمت اوراق حق تقدم مسکن 
)تسه( می شود.عضو هیئت مدیره بانک مسکن با بیان این که نوسانات قیمت 
اوراق حق تقدم وام مســکن هیچ ارتباطی به بانک مسکن ندارد، گفت: در 
بحث اوراق تسه افراد ذی نفع هســتند و دارندگان آن مردم هستند، در این 
بین برخی اوقات عرضه اوراق کم می شــود و در عین حال تقاضا افزایش 
می یابد.علمداری متذکر شد: متأسفانه در دوره اخیر بیشتر عرضه و تقاضای 
اوراق حق تقدم مسکن سفته بازی بود که موجبات افزایش قیمت این اوراق 
را به وجود آورد.وی از احتمال تمدید پرداخت وام خرید مسکن از محل 
اوراق با خرید نیمی از اوراق موردنیاز خبــر داد و اضافه کرد: منابع بدون 
سپرده بانک مسکن محدود است.به گزارش تسنیم، عضو هیئت مدیره بانک 
مسکن پیش تر گفته بود: متقاضیان دریافت تسهیلات 400 میلیون تومانی از 
محل اوراق در شهر تهران که پیش از این برای دریافت این تسهیلات باید 
800 فقره اوراق خریداری و به بانک ارائه می کردند هم اکنون تنها با خرید 
و ارائه 400 فقره اوراق می توانند تسهیلات 400 میلیون تومانی را دریافت 
کنند.علمداری خاطرنشان کرد: این امتیاز درنظر گرفته شده برای متقاضیان 
تسهیلات مسکن، شامل تسهیلات جعاله مســکن نیز می شود. تسهیلات 
جعاله مسکن هم اکنون در سراسر کشور 80 میلیون تومان است. متقاضیان 
تا پیش از این برای دریافت این تسهیلات باید 160 فقره اوراق خریداری 
می کردند اما هم اکنون با خرید و ارائه 50 درصد از این تعداد یعنی 80 فقره 
اوراق می توانند اقدام به دریافت تسهیلات جعاله کنند.وی تأکید کرد: این 
امتیاز درنظر گرفته شده برای متقاضیان دریافت تسهیلات مسکن مختص 
تمام شهرها و استان های کشور است و متقاضیان در سراسر کشور می توانند 
از این تسهیلات استفاده کنند.علمداری گفت: با این تمهید اعمال شده هزینه 
دریافت تسهیلات برای متقاضیان به یک دوم کاهش می یابد و به این ترتیب 

قدرت خرید آن ها در بازار مسکن افزایش می یابد. 

 امکان خدمات دهی به مشتریان بانک های ادغام شده
 در بانک سپه با اجرای طرح ملی ادغام

مدیرعامل بانک سپه گفت: با اجرای طرح ملی ادغام، امکان خدمات دهی 
به مشــتریان بانک های ادغام شــده در برخی حوزه ها مهیا شد.به گزارش 
اقتصادسرآمد، آیت اله ابراهیمی در جمع کارکنان بانک سپه استان خراسان 
رضوی  ضمن اشاره به افزایش ظرفیت های بانک سپه بعد از ادغام در کنار 
برخی چالش ها بیان کرد: برای حفظ و ارتقای عنوان نخستین و بزرگ ترین 
بانک ایرانی باید از تمام تجارب و دســتاوردهای بانک های ادغام شــده و 
سپه استفاده کنیم.وی ضمن تأکید بر عرضه دوباره برخی از محصولات و 
خدمات بانک های ادغامی در سراسر شعب بانک سپه، بر لزوم تنوع بخشی 
خدمات و محصولات بانکی تأکید کــرد و گفت: برای عرضه محصولات 
جدید واحدهای صف و ســتاد باید تعامل دوجانبه و مستمر داشته باشند 
تا در طراحی آنها ضمن پاسخگویی به نیازهای مشــتریان، منافع بانک نیز 
مدنظر قرار گیرد.مدیرعامل بانک ســپه افزود: با اجــرای طرح ملی ادغام 
امکان خدمات دهی به مشــتریان بانک های ادغام شــده در برخی حوزه ها 
مهیا شد، برای کمک به ســودآوری بانک باید از این ظرفیت های جدید با 
اســتفاده از تجارب کارکنان قدیمی به نحو مطلوب استفاده کنیم.ابراهیمی 
ادامه داد: بانک سپه امروز با داشتن ترکیب نیروی انسانی جوان و با تجربه 
برای تبدیل شدن به بزرگ ترین و کارآمدترین بانک کشور و منطقه در تمام 
حوزه ها به ویژه در زمینه عرضه خدمات و محصولات الکترونیکی بهترین 

شرایط را دارد.

اجرای قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده از 1۳ دی
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور از اجرای قانون دائمی مالیات بر ارزش 
افزوده از تاریخ 1۳ دی امسال خبر داد.به گزارش اقتصادسرآمد، داود منظور 
با اشــاره به اجرای قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده عنوان کرد: قانون 
مالیات بر ارزش افزوده یکی از قوانین مترقی نظام مالیاتی است و با اجرای 
آزمایشی این قانون از سال 1۳8۷ و دائمی شدن آن از 1۳ دی امسال، یکی از 
برنامه های مهم تحول نظام مالیاتی به سرانجام می رسد.رئیس کل سازمان 
امور مالیاتی کشور اعلام کرد: از جمله مزایای این قانون می توان به شفافیت 
مبادلات اقتصادی در کشور، حمایت از بخش های تولید و سرمایه گذاری، 
ســاماندهی معافیت های مالیاتی، اصلاح فرآیند دادرسی مالیاتی، کمک به 
توسعه شهرها و روســتاها، رفع برخی ایرادات قانون قبل به ویژه در زمینه 
تسهیل فرآیند انتقال بار مالی به مصرف کننده نهایی و نهایتا افزایش کارآیی 
و اثربخشی نظام مالیاتی و کاهش فرار مالیاتی اشاره کرد.وی گفت: با توجه 
به عدم راه اندازی ســامانه مؤدیان در تاریخ 1۳ دی امسال، تا زمانی که این 
سامانه راه اندازی شــود، صرفا اشخاص مشــمول موضوع فراخوان های 
هشتگانه، مکلف به انجام تکالیف قانونی از جمله ارائه اظهارنامه مالیاتی و 
پرداخت مالیات و عوارض ارزش افزوده حداکثر 15 روز پس از پایان هر 
دوره مالیاتی خواهند بود و سایر موارد از جمله تعاریف، تاریخ تعلق، مأخذ، 
نرخ، معافیت ها، استرداد، مالیات کالاهای خاص، مالیات و عوارض خاص، 
جرائم، نحوه تخصیص، انتقال و توزیع مالیات و عوارض، رفع اختلاف و 

دادرسی مالیاتی تابع قانون جدید است.

کاهش نوسان معاملات بورس تحت تاثیر 
حمایت های جدی دولت 

یک کارشناس بازار ســرمایه با اشــاره به بهبود روند 
معاملات بورس گفت: صحبت های وزیر اقتصاد درباره 
طرح 10 بندی ستاد اقتصادی دولت و نیز سخنان معاون 
اقتصادی رییس جمهوری که نشان دهنده حمایت جدی 
دولت از این بازار اســت، به عنوان عامل تاثیرگذار بر 

ایجاد روند صعودی شاخص بورس تلقی می شوند.
به گزارش اقتصادسرآمد، معاملات بورس که از مدت ها 
قبل تحت تاثیر رفتارهای هیجانی سهامداران با نوساناتی 
بسیار شدید همراه شده بود، از اواسط هفته گذشته و به 
دنبال صحبت های مطرح شده از سوی وزیر اقتصادی 
و دارایی تحت عنوان تصویب کلیــات طرح 10 بندی 
حمایت از بورس وارد مدار صعودی شــد و روزهای 

مثبتی را پیش روی سهامداران قرار داد.
در جلسه اخیر ستاد اقتصادی دولت، پیشنهادهای ارائه 
شده از سوی وزارتخانه های اقتصاد و صنعت و سازمان 
بورس در زمینــه حمایت همه جانبه و پایــدار از بازار 
ســرمایه با همراهی رییس جمهوری و اعضای ســتاد 
اقتصادی دولت تصویب شــد که این امــر بیانگر اراده 
جدی دولت سیزدهم در حمایت از تولیدکنندگان، صنایع 
بورسی و چشم انداز امیدبخش به فعالیت در بازار سرمایه 
اســت.  در این زمینه یک کارشــناس بازار سرمایه در 
گفت وگو با ایرنا به افت و خیزهای اخیر معاملات بورس 
اشاره کرد و افزود: اکنون نرخ سهام شرکت ها در بازار در 
ارزان ترین وضعیت ممکن قرار گرفته و نیازمند یک فشار 
و انگیزه برای رشد دوباره است.»ابوالفضل شهرآبادی« 
به عوامل تاثیرگذار در بازگشت روند صعودی شاخص 
بورس اشاره کرد و گفت: مسایلی مانند مذاکرات برجام 
و لایحه بودجــه 1401 از جمله عواملــی بودند که به 
عنوان ریسک های تهدیدکننده، تاثیرگذار بر معاملات 
بازار محســوب می شــدند.وی اظهار داشت: موضوع 
مربوط به مذاکرات از جمله عوامــل تاثیرگذار بر روند 
بازار است که هنوز ســایه ابهام آن بر سر بازار سنگینی 
می کند، همچنین لایحه بودجه 1401 عامل دیگری است 
که روند بازار را تحت تاثیر خود قرار داده است اما این 
مساله تا حدود زیادی شفاف سازی شده و رفع ابهامات 
لازم برای آن انجام شــده است.این کارشــناس بازار 
سرمایه خاطرنشان کرد: با توجه به توضیحات مسوولان 
در راستای مسائل مربوط به بودجه سال آینده، تا حدود 
زیادی اثر منفی آن از سر بازار برداشته شد و برای چند 
روزی روند بازار را وارد مدار صعودی کرد.وی ادامه داد: 
صحبت های وزیر اقتصاد و دارایی درخصوص تصویب 
10 مصوبه ســتاد اقتصادی و نیز ســخنان مثبت مطرح 
شده از سوی معاون اقتصادی رییس جمهوری از جمله 
عواملی بودند که بر ایجاد روند صعودی بازار تاثیرگذار 
بود؛ چراکه این امر نشان دهنده حمایت جدی دولت از 
این بازار است و ســبب تغییر نگاه سهامداران نسبت به 
روند فعلی بازار ســرمایه خواهد شد.شهرآبادی تاکید 
کرد: اجرایی شدن حتمی 10 مصوبه اخیر ستاد اقتصادی 
دولت می تواند در آینده تاثیر مثبــت زیادی را بر روند 
بازار ایجاد کند و شاهد ورود نقدینگی های کلان به این 

بازار خواهیم بود.
این کارشناس بازار ســرمایه با تاکید بر اینکه بازگشت 
شاخص بورســدر چند روز گذشته قابل پیش بینی بود، 
گفت: بهتر اســت اقدامی انجام شــود تا بازار در مدار 
صعودی خــود باقی بماند که این امر وابســته به تداوم 
حمایت های انجام شده از این بازار است.وی با بیان اینکه 
بازگشت اعتماد به بازار نیازمند چند هفته حمایت است، 
افزود: خروج نقدینگی از بازار ســرمایه به دلیل ترس 
حاکم در این بازار افزایش پیدا کرده است و سهامداران 
اکنون به دنبال بازاری مناســب برای ســرمایه گذاری 
هستند.شهرآبادی خاطرنشــان کرد: سرمایه گذاران باید 
به این موضوع واقف باشند که بازار سرمایه بهترین بازار 
برای سرمایه گذاری است، اما ســهامداران تحت تاثیر 
کاهش اعتماد ایجاد شده در بازار سرمایه با تردید نسبت 
به ورود سرمایه های خود به این بازار نگریسته اند.این 
کارشناس بازار ســرمایه با اعتقاد به اینکه در بازه زمانی 
کوتاه مدت نمی توان شاهد بازگشت اعتماد به این بازار 
بود، گفت: این اتفاق نیازمند حمایت مستمر و محکم از 
سوی مسوولان است، در آن زمان می توان شاهد ورود 
نقدینگی های قابل توجه به این بازار بود و دوباره بازار 

سرمایه به بهشت سرمایه گذاران تبدیل خواهد شد.
مزایای حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی از اقتصاد کشور

وی به مزایای حذف ارز 4۲00 تومانی از اقتصاد کشور 
و تاثیر آن بر معاملات بورس اشــاره کرد و افزود: این 
اتفاق ممکن است در نرخ کالای برخی از گروه ها مانند 
صنایع غذایی و دارویی تورم زا باشد، اما به طور حتم با 
اثری مثبت بر روند معاملات بازار همراه می شود و سهام 

شرکت ها را برای سرمایه گذاری جذاب خواهد کرد.
شــهرآبادی با بیان اینکه حمایت از بازار ســرمایه باید 
آگاهانه باشد اما نباید به طور دائم ادامه پیدا کند، گفت: 
معاملات بورس باید روند طبیعی خــود را طی کند اما 
بهتر اســت بازار برای دوره ای کوتاه بــه منظور از بین 
بردن اعتمادهای سلب شــده از بازار و نیز جلب اعتماد 
سهامداران مورد توجه جدی مسوولان قرار بگیرد. این 
کارشناس بازار سرمایه در پایان خاطرنشان کرد: در آن 
زمان، بازار به صورت قدرتمند به مسیر اصلی خود باز 
می گردد و توقع ســرمایه گذاران برای کسب بازدهی را 

برآورده خواهد کرد.

افزایش اجاره بهای مسکن، عامل تورم آبان ماه اعلام شد
بانک مرکزی عامل تورم آبان ماه امسال را افزایش نسبتا بالای »ارزش اجاری مسکن« اعلام کرد.به گزارش اقتصادسرآمد، بانک مرکزی در گزارشی در خصوص شاخص های اقتصادی آبان ماه 
اعلام کرد: علی رغم اینکه در آبان ماه 1400 روند تورم متوسط دوازده ماهه و نقطه به نقطه )نسبت به آبان 1۳۹۹( همچون ماه گذشته )مهر 1400( کاهشی بوده، با این حال تورم ماهانه همچنان 
در سطح نسبتاً بالایی قرار داشته است.بانک مرکزی می گوید: عامل اصلی تورم این ماه )با توجه به سهم گروه ها در شاخص قیمت مصرف کننده(، همچون روند چند ماه اخیر به افزایش نسبتاً 
بالای قلم »ارزش اجاری مسکن« ارتباط می یابد.آن گونه بانک مرکزی در خصوص وضعیت بازارهای دارایی از جمله مسکن تحلیل کرده، بررسی ها حکایت از آن دارد که شاخص قیمت 
مسکن معامله شده با افزایش مواجه شده است.بر اساس اطلاعات اخذ شده از سامانه ثبت معاملات املاک و مســتغلات کشور، متوسط قیمت خرید و فروش یک متر مربع زیربنای واحد 
مسکونی معامله شده در شهر تهران طی آبان ماه نسبت به ماه قبل )مهر 1400( 1.۲ درصد افزایش و نسبت به ماه مشابه سال قبل )آبان 1۳۹۹( 1۷.۷ درصد افزایش را تجربه کرد.خاطرنشان 

می شود پیش از این نیز بانک مرکزی در گزارشی رشد اجاره بها در آبان ماه امسال در تهران نسبت به آبان ماه سال گذشته را 51.6 درصد اعلام کرد. 

گروه اقتصاد- میناسادات حسینی - در 
کیلومتر یک و نیم جاده مخصوص تهران- 
کرج، دیوار به دیــوار متروی بیمه در خط 
4؛ جایی دور از مرکز شــهر تهران، کارخانه ای قدیمی 
با طراحی متفاوت از ســایر کارخانه ها وجود دارد که 
روی تابلوی بالای درِ آن نوشــته شده است: »کارخانه 
نوآوری آزادی«؛ کارخانه ای که اکنــون به جای کالا، 
استارتاپ می ســازد! کارخانه نوآوری آزادی زیست 
خود را مدیون گروه صنعتی آماســت، مجموعه ای که 
بزرگ ترین سازنده الکترود در ایران و خاورمیانه در 50 
سال پیش بود و در سوله ها ی آجربهمنی آن، کارگرانش 
فعالیت ها ی گســترده صنعتی و تولیدی انجام دادند؛ 
ولی در نهایت با توجه به توســعه شهر و آلودگی ها ی 
صنعتی و محیط زیستی مدیران مجموعه مجبور شدند 
که این کارخانه و سوله ها ی قدیمی آن را رها کنند و در 
نقطه ای دورتر مشغول فعالیت شــوند؛ و این کارخانه 
متروک بهانه ای شد برای گروه دیگری که به دنبال فضایی 
خاص و ویژه می گشتند برای اجرای ایده مهم شان؛ یعنی 
»کارخانه نــوآوری«، کارخانه ای که شــعبه اول پارک 
فناوری پردیس محسوب می شود و ایده مغز های متفکر 

و جوانان صاحب ایده را راهی خط تولید می کند.
 شیوه ورود استارتاپ ها به کارخانه

 نوآوری آزادی
به گزارش اقتصاد سرآمد، مدیرکارخانه نوآوری آزادی 
در مورد شیوه ورود استارتاپ ها به این کارخانه،  با بیان 
اینکه حضور استارتاپ ها در این فضا در دست بازیگران 
کارخانه اســت. این بازیگران متشکل از ۹ شتابدهنده 
و ۳ فضای کاری اشــتراکی )Coworking( هستند. 
مهدی عظیمیان با بیان این که هر اســتارتاپی که قصد 
ورود به کارخانه نــوآوری آزادی را دارد باید با یکی از 
این مجموعه ها وارد مذاکره شود،  به اقتصاد ۲4 گفت: 
استارتاپ ها با توجه به حوزه کاری خود می بایست در 
برنامه های شــتابدهی یکی از شتابدهنده های کارخانه 
حضور پیدا کنند یا از فرصت حضور در دفاتر استارتاپی 

و در فضا های Coworking کارخانه بهره مند شوند.
۱۵۰۰ نفر در کارخانه نوآوری آزادی مشغول اند

مدیر کل توسعه شــعب و پردیس های پارک فناوری 

پردیس در تشریح این موضوع ادامه داد: اگر استارتاپ 
شکل گرفته و تنها نیاز به دفتر کار دارد، می تواند از دفاتر 
و آفیس های کارخانه اســتفاده کند. کارخانه نوآوری 
آزادی شــامل چندین دفتر یا به اصطلاح آفیس است 
که می توانــد در اختیار اســتارتاپ های متقاضی قرار 
گیرد. در حالت دوم که هنوز استارتاپ شکل نگرفته و 
تیم ها قصد کار روی ایده شــان را دارند تا آن را تبدیل 
به محصول کنند با توجه به حوزه کاری، می توانند در 
برنامه های شتابدهی شــتابدهنده ها و مراکز نوآوری 
حاضر در کارخانه حضور پیدا کنند و پذیرش بگیرند.

عظیمیان در پاسخ به این پرسش مبنی بر اینکه چه تعداد 
اســتارتاپ در حال حاضر در کارخانه نوآوری آزادی 
مستقر هستند، به در پاسخ به اقتصاد ۲4 گفت: با توجه 
به بخش های مختلف کارخانه، ارائه آمار دقیق ممکن 
نیست؛ اما می توان به ذکر این آمار بسنده کرد که بیش 
از 150 استارتاپ در این فضا شکل گرفته اند و هویت 
دارند و تعداد زیادی فریلنسر به اقتضای فعالیت شان 
در فضا های اشتراکی کارخانه حضور دارند. جمعیت 
مســتقر در کارخانه بالغ بر هزار و 500 نفر فرد حقیقی 
است که در قالب این تیم ها و استارتاپ ها در کارخانه 

حضور دارند.
پذیرش استارتاپ ها در مراکز شتابدهی

مدیر کارخانه نوآوری آزادی در مورد جزئیات ورود 

استارتاپ ها به برنامه های شــتابدهی ۹ شتابدهنده 
کارخانه گفت: اســتارتاپ هایی که در حوزه کاری 
شتابدهنده های کارخانه هستند می توانند در اولویت 

پذیرش آن ها قرار گیرند.
عظیمیان ادامه داد: حوزه های کاری این شتابدهنده ها 
عبارتنــد از: فنــاوری اطلاعــات و ارتباطــات، 
فناوری های همگرا، گیم، سلامت الکترونیک، تولید 
محتوا، هوش مصنوعی، صنعت بیمه، نانو داروها، 
معماری و زندگی شهری و گردشگری و توریسم. 
صاحبان ایده می توانند برای ورود به شتابدهنده های 
این حوزه ها واقع در کارخانه درخواســت پذیرش 

ارائه کنند.
 شرایط ورود استارتاپ ها
 به دوره های شتابدهی

مدیر کل توسعه شعب و پردیس های پارک فناوری 
پردیس، شتابدهنده های کارخانه نوآوری آزادی را به 

همراه حوزه فعالیت شان این گونه برشمرد:
شــتابدهنده هم آوا در حوزه فنــاوری اطلاعات و 
فناوری هــای همگــرا، آواگیمز در حــوزه گیم، 
شــتابدهنده کارا در حوزه ســلامت الکترونیک، 
ویکست در حوزه تولید محتوا، دیجی کالانکست 
در حوزه هوش مصنوعی، پلنت در حوزه بیمه، هنام 
فارمد در حوزه نانو داروهــا، کارگاه نوآوری هفت 

و هشت در حوزه معماری و زندگی شهری، مرکز 
نوآوری توشا وابسته به شــرکت علی بابا در حوزه 
گردشــگری و توریسم. همچنین ســه فضای کار 
اشتراکی به نام های زاویه، تیوان و هفت و هشت در 
کارخانه حضور دارند و مشغول ارائه خدمت هستند.

عظیمیان ادامه داد: در حال حاضر فضای خالی برای 
اســتارتاپ هایی که متقاضی استقرار در فضای کار 
اشتراکی یا در دفتر کار و آفیس هستند، وجود ندارد 
و هر استارتاپی که متقاضی ورود به این فضاهاست 

باید در نوبت انتظار قرار بگیرد.
ساعات فعالیت کارخانه نوآوری آزادی

مدیــر کارخانــه نــوآوری آزادی در ادامه گفت: 
اســتارتاپ هایی که متقاضی حضور در دوره های 
شــتابدهی هســتند، می تواننــد ایده خــود را به 
شــتابدهنده های کارخانه با توجه به حوزه فعالیت 
شان ارائه دهند. این شتابدهنده ها با توجه به کیفیت 
ایده و تیم ها، آن هــا را در اولویــت پذیرش قرار 
می دهند؛ بنابراین محدودیتی در پذیرش این گونه 
استارتاپ ها نیســت.عظیمیان با بیان اینکه کارخانه 
از ساعت 6 صبح تا 10 شب خدمات ارائه می دهد، 
گفت: احتمال اینکه در آینــده کارخانه به صورت 
شــبانه روزی فعال شــود وجود دارد، زیرا برخی 
تیم ها تا پاسی از شب در حال کار هستند. هدف ما 
این است که کارخانه محدودیت فعالیت برای این 
دسته از مخاطبان نداشته باشد.وی ادامه داد: برخی 
استارتاپ های مســتقر در کارخانه که ایده خود را 
به مرحله اجرا رســانده و به بلوغ نسبی رسیده اند 
می توانند تایید عضویت پــارک فناوری پردیس را 
بگیرند. این عضویت فرصت بســیار خوبی است 
برای اینکه اســتارتاپ ها در چند سال اول فعالیت 
شان که دوران مهم و حساسی است از حمایت های 
دولتی شــامل معافیت ها و حمایت هــای مادی و 
معنوی اســتفاده کنند و ســریع تر به مرحله رشد و 
تجاری سازی محصول برسند.مدیر کارخانه نوآوری 
آزادی افزود: تلاش بر این است که اتمسفر حاکم بر 
کارخانه، کارآفرینی باشــد و زیرساخت و شرایط 

مطلوبی برای فعالیت های استارتاپ ها فراهم باشد.

از گروه صنعتی آما تا کارخانه تولید  استارتاپ 

استارتاپ  سازی در کارخانه نوآوری  تهران

برگزیده ها

معاون سازمان امور مالیاتی گفت: از آنجایی که مالیات 
ســتانی از خانه های خالی تکلیف قانون اســت قطعا 
امسال از خانه های خالی با دیتای کامل موجود، مالیات 
اخذ می شود.به گزارش اقتصادسرآمد، هادی خانی معاون فناوری 
سازمان امور مالیاتی با بیان اینکه وزارت راه و شهرسازی بخشی 
از اطلاعات خانه های خالی را از طریق سی دی )دیسک فشرده( 
به سازمان امور مالیاتی ارسال کرده اســت به ایلنا  اظهار داشت: 
اطلاعات ذخیره شده در این سی دی برای محاسبات مالیاتی ناقص 
است. هر چند می توانیم این بخشی از این اطلاعات را استفاده کنیم 
اما تمام اطلاعات قابل استفاده نیست.وی ادامه داد: همواره بحث 
سازمان امور مالیاتی این بوده که وزارت راه و شهرسازی اطلاعات 
و دیتائی ارایه دهد که سازمان بتواند به استناد آن برای محاسبات 
مالیاتی اقدام کند.معاون سازمان امور مالیاتی درباره موارد نقص 
اطلاعاتی گفت: در برخی موارد نمی دانیم واحد مسکونی در چه 
بازه زمانی خالی بوده است، آیا خالی بون این واحد محرز است 
یا اینکه تنها دلیل، عدم مراجعه افراد به سامانه بوده؟ که تمام این 
موضوعات محل بحث بوده تا در روند محاسبات و مالیات ستانی 
اختلالی ایجاد نشــود.  خانی با تاکید بر اینکــه برخلاف ادعای 
وزارت راه و شهرسازی از نظر ما دیتای ارایه شده کامل نیست و 
یک بخش محدودی از این اطلاعات را می توان مورد استفاده قرار 
داد، افزود: حتما عملیات مالیات ستانی از خانه های خالی از امسال 
شروع می شود اما دیتای یک میلیون و 1۷4 هزار واحد خالی را در 
اختیار نداریم.وی ادامه داد: متاسفانه همان اطلاعاتی که در قالب 
سی دی ارایه شده به طور کامل قابل بهره برداری نیست. هر چند 
اطلاعات بیش از یک میلیون واحد ارایه شــده اما در حال حاضر 
اطلاعات قابل بهره برداری برای کمتــر از 10 هزار واحد کامل 
است و مابقی اطلاعات ناقص است و امکان استفاده از انها را در 
فرایند محاسبات نداریم.معاون سازمان امور مالیاتی گفت: وقتی 
وارد فرایند محاسبات می شویم نیاز به دیتای کامل داریم که طبق 
قانون وزارت راه و شهرسازی باید در اختیار سازمان امور مالیاتی 
قرار دهد بنابراین نبایــد هزینه اعتراضات مــردم به دلیل تقص 
در اطلاعات را متوجه ســازمان امور مالیاتی شود و باید از دقیق 
بودن و قابل دفاع بودن این اطلاعات مطمن شــویم.خانی تاکید 
کرد: البته می دانیم که همکاران ما در وزارت راه و شهرســازی با 
محدودیت هایی مواجه هستند و در بخش اعتبار سنجی مشکلاتی 
دارند و جمع آوری این اطلاعات کار راحتی نخواهند بود اما طبق 
تقسیم کار قانون وزارت راه و شهرســازی باید این داده ها را در 

اختیار سازمان امور مالیاتی قرار دهد.

منابع صنعت بیمه و شــیوه صحیح سرمایه گذاری در 
این صنعت، علاوه بر رشــد توانگری، به تورم زدایی 
و افزایش توان اقتصادی کشــور منتهی خواهد شد.به 
گزارش اقتصادســرآمد، دکتر غلامرضا سلیمانی که 
در جمع مدیران ارشد صنعت بیمه ســخن می گفت، با اعلام این 
مطلب افزود: صنعت بیمه با مشــارکت تمامی فعالان، مدیران و 
کارشناسان زبده این حوزه توانســته است خود را به عنوان مدعی 
اصلی ثبات اقتصادی مطرح کند که این امر در کاهش میزان تورم 
و افزایش ضریب امنیت اجتماعی، اهمیت خاصی دارد.رئیس کل 
بیمه مرکزی با تشریح آخرین دســتاوردهای صنعت بیمه در یک 
ســال اخیر به نقش موثر سرمایه گذاری هوشــمندانه در صنعت 
بیمه اشاره کرد و اظهار داشــت: خرید اوراق مالی از محل سپرده 
گذاری، ســرمایه گذاری موثر در بورس و نهادهای توسعه محور 
مالی از مأموریت های صنعت بیمه برای تقویت ساختارهای مالی 
کشور به شمار می رود.دکتر سلیمانی از ورود صنعت بیمه به عصر 
طلایی در آینده نزدیک خبر داد و تصریح کرد: با ادامه روند جذب 
دارایی های خرد مردم به خصوص در رشــته بیمه های زندگی و 
ســرمایه گذاری در بازارهای بزرگ می توان به آینده این صنعت، 
بیش از پیش امیدوار بود.رئیس شورای عالی بیمه در بخش دیگری 
از سخنان خود بر ضرورت همزیستی مســالمت آمیز و حرفه ای 
شبکه فروش و استارت آپ ها تاکید کرد و گفت: گسترش فعالیت 
الکترونیکی در صنعت بیمه از الزامات است و نهاد ناظر می تواند 
با تکیه بر سه مأموریت حمایت، هدایت و نظارت در تعادل بخشی 
به فعالیت های شبکه فروش، نقش آفرینی کند.وی از استارت آپ 
های بیمه ای خواست فقط به فعالیت در رشته شخص ثالث اکتفا 
نکنند و برای عرضه بیمه نامه در رشته های متنوع بیمه ای نیز برنامه 
ریزی کنند.دکتر ســلیمانی از همگانی سازی بیمه های زندگی در 
کشور به عنوان یک ماموریت جدی یاد کرد و اظهار داشت: منابع 
حاصله از دریافت حق بیمه زندگی برای هدف مردمی شدن اقتصاد 
بسیار مهم است که این امر باید در چارچوب سیاست کلان اقتصاد 
مقاومتی دنبال شود.رئیس کل بیمه مرکزی در پایان بر مواردی نظیر: 
اهمیت صیانت از حقوق بیمه گــذاران، حفاظت از اطلاعات بیمه 
ای مردم، برنامه ریزی صنعت بیمه برای کاهش تورم و فشار مالی 
بر شهروندان و همچنین پرهیز از نرخ شکنی در صنعت بیمه تاکید 
کرد.گفتنی است در این نشست، رئیس پژوهشکده بیمه، دبیرکل 
سندیکای بیمه گران ایران و تنی چند از مدیران عامل شرکت های 
بیمه ضمن تشــریح گزارش "همایش روز ملی بیمه و توسعه" به 

طرح دیدگاه های خود پرداختند.

عضو شورای عالی بورس اظهار داشت: مرتبا اعلام 
می کنیم،  یکی از موضوعاتی که باعث آســیب بازار 
شــده همین اظهارات غیرکاشناسی اســت، با چه 
استدلالی و کدام یک از کارشناســان اقتصادی چنین پیش بینی 
را داشته که باعث شــده معاون اقتصادی رییس جمهوری این 
عدد را برای شــاخص اعلام کند؟ اساســا اینکه چرا عدد یک 
میلیون و هفتصد هزار هم اعلام شــده عجیب است.به گزارش 
اقتصادسرآمد، محســن علیزاده درباره اظهارات اخیر »محسن 
رضایی« معاون اقتصادی رییس جمهــور مبنی بر هدف گذاری 
برای شــاخص یک میلیون و ۷00 هزار واحدی  به ایلنا گفت: 
اظهار نظر درباره شاخص توسط هر مقام مسئولی که انجام شود، 
کاملا غیرتخصصی است چه این مقام معاون رییس جمهور باشد 
چه وزیر اقتصاد و چه رییس سازمان بورس یا رییس کمیسیون 
اقتصادی مجلس. هر کســی که درباره شــاخص صحبت کند 
مشخص است که یک اظهار نظر کاملا غیرتخصصی انجام داده  
است.وی ادامه داد: اساسا با چه استدلالی که چنین صحبت هایی 
شده  است درحالی که در دو سال گذشته به مراتب شاهد چنین 
اظهاراتی هستیم و این اظهارات را برای بازار مفید نمی بینم. در 
دولت گذشــته هم افرادی را که چنین اظهاراتی داشتند اعم از 
مسئولان و ارکان، نقد می کردیم اما متاســفانه این دولت هم به 
این موضوع مبتلا شده  اســت.  عضو شورای عالی بورس تاکید 
کرد: هرگونه اظهار نظر غیرتخصصی برای خطرناک است و افراد 
باید اجازه دهند بازار مســیر خودش را طی کند و تنها مساله ای 
که می تواند برای بازار کمک کننده باشــد، تزریق اعتماد است.

علیزاده با بیان اینکه بارها گفته ایم اعلام اعداد برای شاخص اقدام 
درستی نیســت، گفت: مرتبا اعلام می کنیم،  یکی از موضوعاتی 
که باعث آسیب بازار شده همین اظهارات غیرکاشناسی است، با 
چه استدلالی و کدام یک از کارشناسان اقتصادی چنین پیش بینی 
را داشته که باعث شده معاون اقتصادی رییس جمهوری این عدد 
را برای شاخص اعلام کند؟ اساسا اینکه چرا عدد یک میلیون و 
هفتصد هزار هم اعلام شده عجیب است.وی ادامه داد: قطعا اگر 
تمام راهبردهایی که در 10 بند اعلام شده و همه آن راهبردهایی 
که در جلسات هماهنگی اقتصادی سران قوا دنبال شده، به اجرا 
برسد بازار می تواند روند رو به رشد خوب و منطقی داشته باشد 
اما به هر حال نباید مســئولان عدد مشخصی را از رشد شاخص 
اعلام کنند. اگر به بازار اعتماد تزریق کنیم و این راهبردها اصولی 
باشــند حتما می توانیم به یک ثبات برســیم واعداد رکورددار 

شاخص سال گذشته را هم تجربه کنیم.

سازمان امور مالیاتی اعلام کرد

 آغاز مالیات ستانی از مالکان 
تا پایان سال1400

سلیمانی در جمع مدیران ارشد صنعت بیمه

صنعت بیمه به نماد ثبات مالی 
تبدیل خواهد شد

اظهار نظر غیرتخصصی درباره بورس خطرناک است  

 هشداردرباره استدلال های 
غیر کارشناسی در بازار سرمایه 


